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PROTOKÓŁ Nr 8 /2015 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 21 sierpnia 2015 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

 

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.30. 

 

Prowadzący posiedzenie: ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI– Przewodniczący Rady Gminy 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

     - TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

     - PAC JERZY 

     - PUCHALSKI JAN WALENTY 

     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

     - CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

     - KIRYLUK MIKOŁAJ 

     - KOWALCZUK JAN 

     - CAR MIKOŁAJUK 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

     -  TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

     -  BOROWSKI ANDRZEJ 

     -  GAŁUSZEWSKI WALENTY 

     - OLSZEWSKI STANISŁAW 

     - ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie materiałów na VIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 26 

sierpnia 2015 r.: 

1a)  Informacja o wpływach podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za 2014 rok i I półrocze 2015 roku. 

1b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2015 - 2023. 

1c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

1d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu. 

1e) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski oraz ustalenia przerw w pracy oddziału przedszkolnego. 

1f) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana Jana Mordania na działalność Wójta 
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Gminy Bielsk Podlaski. 

2. Podsumowanie wyjazdowych posiedzeń Komisji Rady Gminy w maju i lipcu 2015 r. 

3. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za I półrocze 2015 roku. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Do pkt 1a) 

Informacja o wpływach podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy za 

2014 rok i I półrocze 2015 roku, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Do przygotowanego 

materiału radny ANDRZEJ BOROWSKI zgłosił uwagę dot. ceny żyta stanowiącej podstawę 

naliczenia podatku rolnego, stwierdzając, że powinna ona być niższa, a nie w wysokości 61,37 

zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to kwota stanowiąca podstawę naliczenia podatku w 2015 

roku, a nie na 2014 rok. 
 Radni nie zgłosili więćej pytań i uwag, a informację zaopiniowali pozytywnie. 
 

Do pkt 1b) 
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2015 – 2023 stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Temat przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Uwag i pytań nie 

zgłoszono. 

   Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez uwag.  

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok stanowi 

Załącznik Nr 5 do protokołu. Uzasadnienie przyjęcia projektu uchwały przedstawiła Skarbnik 

Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Radni zgłosili następujące pytania i uwagi: 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał o przebudowę drogi gminnej Ogrodniki-Hołody, 

która była już realizowana. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że droga była przebudowywana w ramach 

„schetynówki”, a jej projekt przewidywał tylko jedną warstwę. Aktualnie jest możliwość 

ubiegania się o środki zewnętrzne na położenie drugiej warstwy nawierzchni, aby droga nie 

uległa większemu zniszczeniu. Taka sama sytuacja jest we wsi Szastały. Drogi powinny być 

dwuwarstwowe, aby potem nie trzeba było ich w krótkim czasie naprawiać. Teraz trwają 

przygotowania do składania wniosków. Pani Wójt poinformowała również o planach 

przebudowy drogi gminnej Pietrzykowo Gołąbki – Szastały (do szkółki). Wniosek zostanie 

złożony w ramach schetynówki. Wspomniała też o ubieganiu się o środki z PROW-u. 

- SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał o możliwość budowy drogi na kolonii Lewki, o co prosili 

mieszkańcy wsi. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że o tym zadaniu można rozmawiać w ramach 

realizacji budżetu gminy. Nad zadaniami na 2016 rok będziemy pracować w październiku br. 

Jeśli gminę będzie stać, to zostaną ujęte do realizacji inne drogi, również te, których nie udało 

się zrealizować w 2015 roku. Będą one robione z własnych środków. 

- MIKOŁAJ KIRYLUK zgłosił potrzebę dofinansowania przebudowy drogi w Knorozach. Pani 

Wójt podkreśliła, że Gmina nigdy nie odmawiała dofinansowania budowy dróg powiatowych. 

Droga w Knorozach jest drogą powiatową, ale każdy samorząd ma swój budżet i decyduje o 

wydatkach. Gmina Bielsk nie może ująć w budżecie wydatków na tę drogę, bo nie jest jej 

zarządcą. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że powiat wybiera do realizacji te drogi, na 

których zależy obu samorządom. Powiat zawsze w takich przypadkach kieruje się opinią 

gminy. 

- ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, na jakim etapie jest rozbudowa oświetlenia ulicznego ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że zadanie to jest etapie projektowania. 
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Wartość inwestycji przyjęta na 2015 rok wynosi 100 tys. złotych i nie będzie realizowana w 

tym roku. Ze 130 tysięcy złotych 30 tysięcy zostało przesunięte na inne działania. Zwróciła 

uwagę, że część oświetlenia jest w pasie dróg krajowych, część w pasie dróg powiatowych, i 

ekspresowych, co też ma znaczenie w procesie przygotowywania inwestycji. Wyjaśniła zasady 

dopłat przez gminy do oświetlenia ulicznego. Zaznaczyła też, że Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad żąda zapłaty za umieszczenie słupa w pasie drogowym, ale za 

oświetlenie również gmina płaci. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że powiat i gmina zrobiły dużo 

prowizorycznych dróg i one dobrze funkcjonują, ale czasami wymagają naprawy. 

- JERZY PAC powiedział, że budowa Ośrodka Kulturalno-Edukacyjnego jest zbyt kosztowną 

inwestycją. 

- Wójt Gminy zwróciła uwagę, że podczas wyjazdowego posiedzenia Komisji, wszyscy radni 

mogli osobiście przekonać się, że stan techniczny świetlicy w Zubowie jest bardzo zły. W 

budżecie gminy na 2015 rok jest zapisana niewielka kwota w wysokości 5 tysięcy złotych. 

Ogólny koszt dotyczy wydatków na kolejne lata. Poza tym, jeśli ruszą projekty unijne i będzie 

szansa na dofinansowanie w wysokości 75% kosztów, to wówczas inwestycja będzie 

realizowana. Po przetargu koszt budowy może okazać się mniejszy. Inwestycja była planowana 

w poprzedniej kadencji, został przygotowany projekt i jest już pozwolenie na budowę. Decyzja 

o realizacji inwestycji będzie należała do Rady Gminy. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że nie jest intencją Rady Gminy wykreślenie 

inwestycji, lecz jedynie ograniczenie jej kosztów. Za te pieniądze można wybudować dwie 

świetlice o standardzie takim, jak w Grabowcu. Przewodniczący Rady Gminy podzielił się 

informacjami uzyskanymi na szkoleniu dotyczącym rozwoju wsi. Do 2020 roku na jedną gminę 

będzie przypadała do wykorzystania kwota w średniej wysokości 1 mln złotych, a na jedną 

miejscowość do 500 tysięcy złotych. Można tę kwotę wykorzystać na wybudowanie kilku 

tańszych świetlic. Zwrócił uwagę, że w jego okręgu wyborczym świetlice wyglądają najgorzej. 

W Nałogach mieszkańcy kilka lat temu wyremontowali świetlicę w czynie społecznym, ale 

teraz młodzi rolnicy nie mają czasu na prace społeczne. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA potwierdziła fakt wysokich kosztów budowy świetlicy w 

Zubowie, ale kosztorys wynika z projektu opracowanego przez projektanta. Jest też prawo 

budowlane, które  narzuca pewne wymogi techniczne, które są kosztowne. Powtórzyła, że takie 

inwestycje po przeprowadzeniu zamówienia publicznego zazwyczaj są realizowane za mniejsze 

pieniądze, niż wcześniej przewiduje się. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że są też przetargi, do których trzeba 

dokładać. Przyznał również, że czasami jest taniej, tak jak w przypadku drogi do Rajska. 

Lepiej, żeby kosztorys był niższy i za tę cenę zrobić, niż zawyżać go i doprowadzić do takiej 

sytuacji, że do przetargu przystąpi tylko jeden wykonawca i zrealizuje inwestycję za tę większą 

kwotę. 

- Wójt Gminy powiedziała, że jeśli Gminie nie odpowiada cena uzyskana w przetargu, można 

ten przetarg unieważnić. Zwróciła też uwagę, że potrzeby inwestycyjne w gminie są ogromne, a 

trzeba do nich się przygotować, ponieważ aby złożyć wniosek do PROW-u trzeba mieć 

dokumentację, warunki i pozwolenie na budowę. Nie idzie to w parze z niektórymi 

oczekiwaniami ze strony mieszkańców i radnych, którzy zapewne zechcą obniżenia podatków. 

- JAN WALENTY PUCHALSKI zaproponował przygotować projekty na kilka świetlic 

tańszych o mniejszym standardzie, niż wydać większą kwotę na jedną świetlicę. 

- Wójt Gminy poinformowała, że na mniejsze świetlice można dostać dofinansowanie z 

Lokalnej Grupy Działania Puszcza Białowieska, gdzie można otrzymać dofinansowanie w 

wysokości do 100 tysięcy złotych na 1 świetlicę. Takim sposobem wyremontowano świetlice w 

Szastałach i Grabowcu. Remonty realizowane w ramach LGD nie były ujmowane jako zadanie 

inwestycyjne, ponieważ kwoty dofinansowania pochodziły ze środków przeznaczonych na 

remonty, m.in. Hryniewicze Duże, Pasynki, Kożyno. Zwróciła uwagę, że im większy koszt, 

tym większe dofinansowanie można uzyskać. Jeśli w przetargu uda się uzyskać mniejszą cenę, 
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część dofinansowania można zwrócić, natomiast jeśli po przetargu cena będzie większa, 

wówczas z PROW-u nie można pozyskać brakujących środków. 

- WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że każdy projekt budowlany ma swoje wymogi, 

np. konieczność wykonania podjazdu dla niepełnosprawnych, co jest bardzo kosztowne, 

zwłaszcza w budynkach użyteczności publicznej. Do wykonania wszystkich prac są potrzebni 

fachowcy, którym trzeba zapłacić. 

- STANISŁAW OLSZEWSKI jako przykład podał koszt wykonania podjazdu do bloku na 

parter w wysokości 150 tysięcy złotych. 

- JERZY PAC zaproponował zakup 5 kontenerów dla wsi, które nie mają świetlic. 

- WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że nie wszyscy są zainteresowani kontenerami, 

w poprzedniej kadencji zaplanowano kontenery tylko tam, gdzie była zgoda mieszkańców. 

- JERZY ONACIK zwrócił uwagę, że po wybudowaniu drogiej świetlicy może się okazać, że 

będzie wykorzystywana tylko raz lub dwa razy w roku. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że w niektórych wsiach ziemię dzierżawią i 

uprawiają osoby z zewnątrz i tacy rolnicy nie przyczynią się do rozwoju wsi, w Nałogach nie 

ma takich rolników, są wszyscy miejscowi, którzy uprawiają ziemię, nie ma takiej części, która 

byłaby nie zagospodarowana. 

- ANDRZEJ BOROWSKI zauważył, że po wyglądzie świetlic widać, gdzie mieszkańcy o nie 

dbają.  

- JERZY ONACIK powiedział, że świetlica w Augustowie jest często wykorzystywana, 

również przez mieszkańców Bielska. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że gmina nie będzie budować świetlic dla 

miasta. 

- WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że świetlice były remontowane tam, gdzie 

zachodziła taka potrzeba. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że w 2015 roku nie wydano ani jednej 

złotówki na świetlicę w Zubowie. Zbliża się czas projektowania budżetu na 2016 rok. 

Zaproponowała ustalić kwotę, jaka może być wydana na tę inwestycję i przegłosować taką 

propozycję. Jeśli po przetargu cena będzie wyższa, inwestycja nie będzie realizowana. Projekty 

budowlane są dyskutowane na posiedzeniach komisji. Jeśli Rada Gminy nie dojdzie do 

porozumienia i nie uchwali budżetu, wówczas zrobi to Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Dodała, że każdy chce rządzić jak na swoim podwórku, a w gminie jest 61 wsi, więc zadania 

trzeba ustalać tak, aby był porządek w całej gminie. Nic nie zostanie zrobione wbrew prawu. 

Poinformowała, że aktualnie są przygotowywane inwestycje m.in. dla Orzechowicz i 

Stołowacza. Zaproponowała, aby spośród radnych powołać komisję, która miałaby za zadanie 

weryfikację kosztorysów. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował kwotę w wysokości 600 tysięcy złotych i 

dostosować projekt budynku do tej kwoty. Podkreślił, że radni są po to, by dyskutować nad 

inwestycjami i zgłaszać uwagi. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że jeśli inwestycja jest zapisana w budżecie 

gminy, wówczas przystępujący do przetargu bierze pod uwagę kwotę przeznaczoną przez 

gminę na jej realizację. Jeśli zostanie zaakceptowana propozycja Pana Przewodniczącego, 

oferta potencjalnego wykonawcy nie będzie mogła przekroczyć 600 tysięcy złotych.  

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że obowiązuje rozporządzenie 

określające, jak powinien być sporządzony kosztorys inwestorski. Przyjmowane są średnie ceny 

występujące w województwie. Drogowcy wiedzą, na czym mogą zaoszczędzić, stąd w 

przetargu oferowane są niższe ceny. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że nawet jak buduje się dom mieszkalny to 

dostosowuje się kosztorys do kwoty jaką dysponuje inwestor. Przypomniał, że kosztorys 

budowy drogi do Rajska również był zmieniany. 

- Pani Wójt wyjaśniła, że kosztorys nie był zmieniany, lecz zmieniono kwotę w budżecie. 

- JERZY CHILKIEWICZ zaproponował zorganizowanie kolejnego wyjazdowego posiedzenia 
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komisji, aby obejrzeć świetlice w pozostałych  miejscowościach, a potem jeszcze raz 

przedyskutować temat. 

- JAN WALENTY PUCHALSKI podał kolejną pozycję z załącznika inwestycyjnego – 

„budowa garażu w Parcewie”, który zdaniem radnego również ma za wysoki koszt (800 tys. zł). 

Ma wątpliwości, czy kosztorys został właściwie przygotowany. Na samochód strażacki 

wystarczy postawić wiatę. 

- JERZY PAC powiedział, że zaoszczędzone pieniądze lepiej przeznaczyć na obkaszanie 

rowów, ponieważ są tak zarośnięte, że kombajny mają problem z przejazdem. Często prace są 

zaczynane, potem przerywane i nie dokończone lub wykonane niechlujnie. Może pozwolić 

mieszkańcom na wycinkę zakrzaczenia. 

- ANDRZEJ BOROWSKI potwierdził, że prace wykonywane na terenie gminy, czy to na 

drogach, czy też w świetlicach są wykonywane niestarannie, na ścianach zamalowywane są 

pęcherze, a drzwi zaraz po wstawieniu trzeba impregnować, bo puchną od deszczu. 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK powiedział, że stosując niższe ceny przy zakupie 

materiałów należy liczyć się z tym, że są gorszej jakości.  

- WALENTY GAŁUSZEWSKI uzasadnił potrzebę wybudowania porządnego garażu dla OSP. 

Podkreślił, że strażacy mają porządne przeszkolenie, również z zakresu ratownictwa 

medycznego. Drużyna z Parcewa jest często wykorzystywana w akcjach ratowniczych, a 

członkami OSP są ochotnicy i wykonują tę ciężką i często niebezpieczną pracę z własnej woli. 

Pożary to tragedie ludzkie. Zaapelował do radnych, aby zaczęli planować nowe inwestycje, 

zamiast wywracać te, które zostały zaplanowane i przygotowane w poprzedniej kadencji. 

- JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że nie należy porównywać kosztów budowy świetlicy i 

garażu dla OSP. Strażakom należy się wielki szacunek i dlatego będzie stał po stronie Parcewa. 

Żeby to zrozumieć, trzeba zobaczyć tych ludzi w akcji, gdyby nie strażacy ochotnicy 

Państwowa Straż Pożarna nie mogłaby dobrze realizować swoich zadań, są dla PSP dużym 

wsparciem podczas akcji gaśniczych. Zaapelował, aby nie oszczędzać na OSP. Opowiedział o 

ostatnich pożarach, w gaszeniu których uczestniczyli strażacy OSP. Powiedział, że to wielki 

dar, że w Parcewie jest taka drużyna. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA podkreśliła, że do gaszenia pożaru jedzie każdy, kto tylko 

może, dlatego przykro słuchać komentarzy, że niecelowy był zakup samochodów strażackich 

dla jednostek OSP w Pilikach i Parcewie. 

- JERZY ONACIK dodał, że garaż powinien być ocieplany również z tego względu, że są tam 

przechowywane ubrania strażaków. 

- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej WŁODZIMIERZ PARFIENIUK 

przyszedł na posiedzenie Komisji na prośbę Wójta Gminy w celu wyjaśnienia sposobu 

wykonywania niektórych prac na terenie gminy. Przypomniał, że gmina liczy aż 61 

miejscowości, pracownicy Referatu IGK nie są w stanie poświęcić każdej wsi tyle czasu, ile 

wymagają potrzeby (podał wyliczenia).  Zadań jest coraz więcej: naprawy dróg, obkaszanie 

rowów, naprawy kanalizacji wodociągowej i sanitarnej. Część robót drogowych ma charakter  

doraźny, drogi są w miarę przejezdne, nie ma możliwości obkaszania dróg polnych, natomiast 

trzeba porządkować drogi najczęściej używane, zwłaszcza te, którymi jeżdżą autobusy szkolne. 

- Wójt Gminy powiedziała, że stan dróg i rowów zależy od mieszkańców, niektórzy obkaszają 

drogi przy swoich posesjach, niektórzy natomiast często zaorują część drogi powodując jej 

zwężenie. Gminy nie stać na brygadę do obkaszania polnych dróg. Mieszkańcy chcą mieć w 

swoich wsiach   nawierzchnie asfaltowe, ale nie wszyscy dbają o te drogi. Funkcjonuje 

powszechny pogląd, że wszystko powinna zrobić gmina. Dodała, że przebudowa dróg rządzi 

się innymi prawami – potrzebne jest pozwolenie, dlatego łatwiej jest wykonać doraźną 

naprawę.  

- JAN WALENTY PUCHALSKI zaproponował uzupełnić sprzęt gminny poprzez zakup 

samochodu zamiast ciągnika, nie mniej jednak trzeba docenić to, co już zostało zrobione. 

- WŁODZIMIERZ PARFIENIUK dodał, że potrzebna jest też przyczepa samowyładowcza. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA przyznała, że można zastanowić się nad zakupem 



 6 

 

samochodu, chociaż KAMAZY są bardzo dobrym sprzętem, bo radzą sobie nawet w trudnym 

terenie, a żwir jest przywożony z różnych miejsc. Ciągnik również jest potrzebny do 

obkaszania we własnym zakresie, tym bardziej, że na jego zakup można starać się o 75% 

dofinansowanie, pod warunkiem, że zakupiony będzie również sprzęt do wywozu nieczystości. 

Dla gminy są też potrzebne pługi do odśnieżania. Odnosząc się do sugestii radnego Jerzego 

Paca co do wycinki drzew, powiedziała, że jest taka możliwość, ale z takim wnioskiem należy 

wcześniej zgłosić się do Urzędu Gminy. Problemem niestety jest fakt, że mieszkańcy wycinają 

grubsze zarośla, a drobne gałęzie zostawiają.   

Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie z 

zastrzeżeniem, aby przy konstruowaniu budżetu na 2016 rok przedyskutować możliwość 

zmniejszenia kosztów budowy świetlicy w Zubowie i garażu dla OSP w Parcewie. 

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Poinformowała, że w wyniku postępowań 

przetargowych powstały oszczędności, które umożliwiły wprowadzenie do realizacji budowy 

chodnika przy drodze w Widowie przy 50% dofinansowaniu z budżetu gminy, tj. 120 tys. 

złotych. Do przebudowy drogi Skrzypki Duże-Bolesty-Pietrzykowo Gołąbki-Piliki proponuje 

się przeznaczyć 70 tys. a na przebudowę drogi Mokre-Knorydy-Starowieś-Boćki – 800 tys. zł. 

- JAN WALENTY PUCHALSKI przypomniał o planach budowy drogi ze Skrzypek do 

Grabowca. Mieszkańcy są przekonani, że inwestycja została odrzucona i że jest to najbardziej 

zaniedbany zakątek. Zaapelował o działania w tym kierunku, bo to jest droga gminna. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że nie było szans na realizację inwestycji 

powiatowej Truski-Piliki. Przebudowa drogi Skrzypki Duże-Grabowiec jest zapisana w 

budżecie gminy, ponieważ mieszkańcom należy się porządny dojazd, ale żadne pieniądze 

jeszcze na nią nie zostały wydane. Pomimo, że nie udało się otrzymać „schetynówki”, to nadal 

trzeba zabiegać o jakieś dofinansowanie. Kiedy pojawił się pomysł na dużą inwestycję drogową 

wspólnie z powiatem, wówczas droga Skrzypki-Grabowiec oddaliła się. Nie została ona 

wykluczona z realizacji, ale należało przyjąć jakieś priorytety, a potrzeby ciągle rosną 

(Knorozy, Bańki, Nałogi). Dużo inwestycji drogowych zostało już zrealizowanych, ale każda 

miejscowość powinna mieć dobry dojazd.  

 Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie 

bez uwag. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski oraz ustalenia przerw w pracy oddziału 

przedszkolnego - stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA. 

Wobec braku głosów w dyskusji, radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji projektu uchwały w sprawie 

rozpoznania skargi Pana Jana Mordania na działalność Wójta Gminy Bielsk Podlaski - stanowi 

Załącznik Nr 8 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA po uprzednim 

odczytaniu jego treści i projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu co do wprowadzenia tego punktu do porządku sesji i  

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Do pkt 2)  



 7 

 

Uwagi dotyczące inwestycji (drogi i świetlice) na terenie Gminy Bielsk Podlaski obejrzanych 

podczas wyjazdowych posiedzeń Komisji Rady Gminy w maju i lipcu 2015 r., radni zgłosili w 

punkcie dotyczącym zmian w budżecie oraz punkcie dotyczącym udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

 

Do pkt 3)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za I półrocze 2015 roku - stanowi 

Załącznik Nr 9 do protokołu. Ustalono, że zostanie ono odczytane podczas najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących radni poruszono następujące tematy: 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył problem wniosków suszowych, prosząc o ich 

omówienie.  

- Pani Wójt poinformowała, że wystąpiła do Wojewody Podlaskiego z wnioskiem o powołanie 

komisji ds. szacowania szkód, ale na razie Wojewoda nie wyraził zgody na powoływanie 

komisji suszowych. Trzy osoby, które złożyły wnioski otrzymały już taką odpowiedź.  

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapoznał radnych z pismem Dyrektora SP ZOZ w 

Bielsku Podlaskim dotyczącym uciążliwego dla personelu i pacjentów szpitala zapachu 

pochodzącego ze świniarni w Parcewie. Dyrekcja szpitala prosi o podjęcie skutecznych działań 

w sprawie likwidacji nieprzyjemnego zapachu. Poinformował też, że Pani Wójt niezwłocznie 

po otrzymaniu pisma wystąpiła do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska z prośbą o 

przeprowadzenie kontroli. Radni dyskutowali o kompetencjach Rady Gminy w tego typu 

sprawach, sugerując, że powinny tym zająć się instytucje sprawdzające. Mówiono o warunkach 

hodowli zwierząt i trudnościach, jakie mają rolnicy. 

- RAISA RAJECKA podziękowała radnym za potwierdzenie obecności na uroczystościach 

związanych z obchodami 100 - lecia bieżeństwa, jakie będą obchodzone w niedzielę. Gmina 

jest współorganizatorem uroczystości. Pani Wójt omówiła program obchodów. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał pismo mieszkańców Knoroz w sprawie 

potrzeby remontu drogi powiatowej we wsi. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

o godz. 11.30 zamknął posiedzenie. 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

mgr Anatol Grzegorz Tymiński 

 

     Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy ......................................... 

3. PUCHALSKI Jan Walenty ....................................... 

4. SIEMIENIUK Sławomir .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 
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1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący Komisji 

prowadzący posiedzenie) 

........................................ 

2. CAR Mikołaj ....................................... 

3. KIRYLUK Mikołaj ....................................... 

4. KOWALCZUK Jan ........................................ 

5. TKACZUK Lucyna ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodniczący) 

.................................... 

2. BOROWSKI Andrzej ................................... 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty ................................... 

4. OLSZEWSKI Stanisław ................................... 

 

5. ONACIK Jerzy ................................... 

 

 


